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Op 10 oktober 2020 ontvingen wij uw brief met betrekking tot de GRIP4 status. In uw brief stelt u een aantal 
vragen over de impact van Corona op de organisatie. In deze brief treft u onze reactie op uw vragen.  
 
Hoe hoog is de druk op onze organisatie vanwege de GRIP4 situatie. Vergt dit nog steeds veel in-
zet van menskracht? 
 
In onze brieven van 21 april, 12 mei en 14 september 2020 hebben wij u geïnformeerd over de impact 
van de Corona pandemie op onze organisatie. De impact van de pandemie op onze organisatie en de 
samenleving is sindsdien nog verder opgelopen.  
 
Het overgrote deel van onze organisatie werkt vanuit huis en doet het werk zoveel mogelijk digitaal. Dit 
vergt veel van onze organisatie en onze medewerkers. Hierbij valt te denken aan een meer dan 
gemiddelde flexibiliteit, vele improvisaties, een suboptimale afstemming per telefoon en email en het 
gedeeltelijk loslaten van reguliere werkzaamheden ten behoeve van de inzet ter bestrijding van de 
verspreiding van het virus.  
 
Daarnaast participeert een deel van onze organisatie nog altijd in de lokale en/of regionale crisisorganisa-
tie. Hierbij valt te denken aan medewerkers van de sociale teams maar ook aan medewerkers van bij-
voorbeeld communicatie, veiligheid en algemeen commandanten bevolkingszorg.  
 
In hoeverre is de organisatie in staat om alle normale processen en grote en kleine dossiers te 
blijven uitvoeren binnen verantwoorde termijnen? 
 
Zoals gezegd werkt het overgrote deel van onze organisatie vanuit huis en doet zoveel mogelijk alles 
digitaal. Thuiswerken heeft echter een grote impact op onze manier van werken. Zo waren we bij de start 
van de pandemie qua apparatuur nog niet volledig toegerust op het digitaal werken vanuit huis op deze 
schaal. Inmiddels hebben we hierin een inhaalslag gemaakt.  
 
Thuiswerken heeft tevens een grote impact op de onderlinge communicatie en interactie. Ondanks alle 
technologische mogelijkheden en creativiteit van medewerkers in deze is de afstemming suboptimaal. Dit 
uit zich, met name in de multidisciplinaire dossiers, in vertraging.  
   
Daarnaast kampen onze medewerkers ook privé met de gevolgen van de pandemie. Dit heeft ook haar 
effect op de beschikbaarheid van de medewerkers en maakt dat we niet overal even goed en snel op 
kunnen én zullen reageren. We moesten en moeten hierin keuzes maken.   
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Wij krijgen signalen dat inwoners moeizaam tot overleggen kunnen komen op bijvoorbeeld bouw-
dossier, omdat er geen fysieke afspraken gemaakt kunnen worden. Kijkt u naar mogelijkheden om 
digitale overleggen over dossiers te hebben? 
 
Waar nodig zullen wij onze medewerkers faciliteren om de nodige verbeteringen door te voeren. 
Aangezien wij als organisatie gevolg geven aan de maatregelen van het RIVM wordt digitaal overleg 
gestimuleerd. Bij uitzondering is een afspraak op het gemeentehuis mogelijk.  
 
Bij gebrek aan fysiek overleg kan het voorkomen dat onduidelijkheden/interpretatieverschillen ontstaan 
over de materie. Ook dan wordt samen met betrokkenen naar mogelijkheden voor overleg gezocht.  
 
In dit kader is het wellicht goed om te weten dat de pandemie nagenoeg geen invloed heeft gehad op het 
aantal bouwaanvragen en vooroverleggen. Op 30 september 2020 was het aantal afgehandelde 
verzoeken zelfs iets hoger dan het gemiddelde van de afgelopen jaren.  
 
Bent u van mening dat de organisatie onevenredig veel last heeft van de GRIP4 status? 
 
Net als vele andere bedrijven c.q. branches worden wij geraakt door de noodzakelijke maatregelen die 
bestrijding van de pandemie tot doel hebben. Onze manier van werken is er bijvoorbeeld op gericht 
onderwerpen op een participatieve manier samen met onze inwoners op te pakken. Deze fysieke 
contacten zijn nu niet meer mogelijk, dan wel in sterk afgeslankte vorm. Wij moeten constateren dat een 
groot aantal processen en werkzaamheden daardoor vertraging oploopt. 
 
Zijn er processen die onnodig stilliggen of vertraging oplopen door de GRIP4 status en vindt u dat 
GRIP4 daarop te zwaar drukt? 
 
De bestrijding van de pandemie maakt een andere manier van werken noodzakelijk. Dit heeft inderdaad 
tot gevolg dat een groot aantal (multidisciplinaire) processen en werkzaamheden vertraging oploopt. Er is 
echter geen sprake van stilliggen.  
 
We zijn verheugd te zien dat vele collega’s zich welwillend storten op andere werkzaamheden en werk-
wijzen. Dat ze alles doen wat nodig en wenselijk is, dat ze binnen hun mogelijkheden alles doen wat deze 
crisis vraagt, al valt het niet onder het reguliere werkpakket.  
 
Is het denkbaar om de GRIP4 situatie uitsluitend te laten gelden voor de bestrijding van de 
pandemie en op andere onderdelen terug te schalen naar een lager GRIP-regime, zodat er meer 
ruimte ontstaat voor lokale besluitvorming en de organisatie hierdoor meer lucht krijgt?  
 
Nee, de GRIP4 structuur betreft alles wat de pandemie raakt. Het op- en afschalen van een GRIP valt 
bovendien buiten onze invloedssfeer. Dit is een regionale aangelegenheid. Wel is het de verwachting dat 
met het bekrachtigen van de Noodwet de GRIP4 zal worden afgeschaald.  
 
Wij gaan ervan uit dat uw vragen hiermee beantwoord zijn. Zoals recentelijk aangekondigd ontvangt uw 
raad binnenkort een brief waarin wij wat uitgebreider stil staan bij de stand van zaken en de gevolgen van 
de pandemie op onze organisatie.  
 
 
Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders 
 
mr. J. Th. van Nieukerken drs. M.J.F.J. Thijsen 
gemeentesecretaris burgemeester 

 
Deze brief is automatisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
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Vries, 9 oktober 2020 
 
Onderwerp: Grip 4 Coronacrisis  
 
Geacht College, 
 
We zijn inmiddels ruim een half jaar onderweg met de Coronacrisis. Het ziet er ook niet naar 
uit dat het Corona virus ons snel met rust zal laten. Al lijkt het er wel op dat we landelijk 
steeds beter in staat zijn het virus medisch te bestrijden, toch moeten er wel strikte 
maatregelen in acht worden genomen om verspreiding te voorkomen.  
 
Om de Coronacrisis afdoende te kunnen bestrijden, is een Grip 4 situatie afgekondigd, die al 
geruime tijd voortduurt en grote bestuurlijke gevolgen heeft op lokaal niveau.  
 
Op 21 april 2020 schreef u de raad een brief waarin u schreef;  
 
We verwachten nog een toename van het beroep dat de VRD op onze capaciteit gaat doen. In 
Tynaarlo hebben we een beleidsteam en twee operationele teams actief. Onze primaire 
processen zijn geduid om de noodzakelijke dienstverlening aan onze inwoners te kunnen 
blijven continueren. We doen tevens ons best om ook de (politiek) bestuurlijke besluitvorming 
te blijven continueren......... 
 
En 
 
Deze “Grip 4” situatie vergt veel flexibiliteit en improvisatie van de organisatie. We zijn 
verheugd te zien dat vele collega’s zich welwillend storten op andere werkzaamheden. Dat ze 
alles doen wat nodig en wenselijk is, dat ze alles doen wat deze crisis vraagt, al valt het niet 
onder het reguliere werkpakket. 
 
Het eenhoofdige, bestuurlijke gezag van de voorzitter van de veiligheidsregio duurt voorlopig 
nog wel even voort, zo blijkt uit het schrijven van de Veiligheidsregio dd. 1 oktober 2020. In 
ieder geval tot er een (tijdelijke) COVID-19 wet wordt afgekondigd.  
 
Onze vragen: 
 

- Hoe hoog is de druk op onze organisatie vanwege de Grip 4 situatie. Vergt dit nog 
steeds veel inzet van menskracht? 

- In hoeverre is de organisatie in staat om alle normale processen en grote en kleine 
dossiers te blijven uitvoeren binnen verantwoorde termijnen. 

- Wij krijgen signalen dat inwoners moeizaam tot overleggen kunnen komen op 
bijvoorbeeld bouwdossiers, omdat er geen fysieke afspraken gemaakt kunnen worden. 
Kijkt u naar mogelijkheden om digitale overleggen over dossiers te hebben?  
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- Bent u van mening dat de organisatie onevenredig veel last heeft van de Grip 4 status?  
- Zijn er processen die onnodig stilliggen of vertraging oplopen door de Grip 4 status en 

vindt u dat Grip 4 daarop te zwaar drukt.  
- Is het denkbaar om de Grip 4 situatie uitsluitend te laten gelden voor de bestrijding van 

de pandemie en op andere onderdelen terug te schalen naar een lager Grip regime, 
zodat er meer ruimte ontstaat voor lokale besluitvorming en de organisatie hierdoor 
meer lucht krijgt? 

 
 
 
In afwachting van uw reactie verblijven wij, 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Namens de raadsfractie van Leefbaar Tynaarlo 
 
Jurryt Vellinga 
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